
Zápis ze zasedání č. 8 
Akademického senátu 
Přírodovědecké fakulty MU v Brně 
 
ze dne 13. října 2003 
 
Program: 
 

1. Kontrola zápisu z minulého zasedání 
2. Informace o přípravě zřízení profesorské stolice financované nadací Alfreda 

Badera (pan děkan Gelnar) 
3. Zpráva předsedy Senátu o činnosti Senátu za uplynulý rok 
4. Zpráva o postupu rekonstrukce areálu Kotlářská a výstavbě UKB (pan 

proděkan Zeman) 
5. Různé 
6. Usnesení 

 
Usnesení: 
 

1. Senát potvrdil zápis ze 7. zasedání s připomínkami. 
2. Senát vzal na vědomí zprávu pana děkana o zřízení prestižního profesorského 

místa tzv. "Loschmidt Chair" na sekci chemie naší fakulty, které bude 
financováno z prostředků nadace založené  Alfredem Baderem. 

3. Senát vzal na vědomí zprávu předsedy Senátu o činnosti AS PřF MU od října 
2002 do října 2003.   

4. Senát si vyslechl zprávu proděkana pro rozvoj, doc. Zemana, o postupu prací 
na výstavbě UKB a rekonstrukci areálu na Kotlářské. 

5. Senát požádal pana děkana, aby zajistil plynulejší provoz pokladny, zejména 
odstranění jejího dvoudobého uzavírání. 

6. Senát požádal pana děkana, aby ověřil možnosti motivace vedoucích 
doktorských, diplomových a bakalářských prací 

 
Ad 1. 
 Senát potvrdil zápis ze 7. zasedání s připomínkami: v bodě 3) původní 
formulaci: "Pan děkan předložil Senátu novou verzi Pracovního řádu." doporučil 
zaměnit za: "Senát pokračoval v projednávání Pracovního řádu.", dále v bodě 4) 
opravit výsledky hlasování na: "(pro - 17, proti - 0, zdrželi se - 2)". 
 
Ad 2. 
 Pan děkan Gelnar přednesl Senátu zprávu o zřízení nového profesorského 
místa, na které byl ve výběrovém řízení vybrán Dr. Jiří Damborský, pracovník 
Národního centra biomolekulárních studií, který v tomto roce rovněž získal cenu 
Alfreda Badera za bioorganickou chemii. Na základě dohody mezi nadací A. Badera a 
fakultou je místo zřízeno na dobu 30 let a jednou z povinností vybraného uchazeče je 
každoroční přednáška o životě a díle Josefa Loschmidta, spoluobjevitele struktury 
benzenového jádra. 


Zápis ze zasedání č. 8

Akademického senátu


Přírodovědecké fakulty MU v Brně


ze dne 13. října 2003


Program:


1. Kontrola zápisu z minulého zasedání

2. Informace o přípravě zřízení profesorské stolice financované nadací Alfreda Badera (pan děkan Gelnar)


3. Zpráva předsedy Senátu o činnosti Senátu za uplynulý rok

4. Zpráva o postupu rekonstrukce areálu Kotlářská a výstavbě UKB (pan proděkan Zeman)


5. Různé

6. Usnesení

Usnesení:


1. Senát potvrdil zápis ze 7. zasedání s připomínkami.


2. Senát vzal na vědomí zprávu pana děkana o zřízení prestižního profesorského místa tzv. "Loschmidt Chair" na sekci chemie naší fakulty, které bude financováno z prostředků nadace založené  Alfredem Baderem.

3. Senát vzal na vědomí zprávu předsedy Senátu o činnosti AS PřF MU od října 2002 do října 2003.  


4. Senát si vyslechl zprávu proděkana pro rozvoj, doc. Zemana, o postupu prací na výstavbě UKB a rekonstrukci areálu na Kotlářské.


5. Senát požádal pana děkana, aby zajistil plynulejší provoz pokladny, zejména odstranění jejího dvoudobého uzavírání.


6. Senát požádal pana děkana, aby ověřil možnosti motivace vedoucích doktorských, diplomových a bakalářských prací


Ad 1.



Senát potvrdil zápis ze 7. zasedání s připomínkami: v bodě 3) původní formulaci: "Pan děkan předložil Senátu novou verzi Pracovního řádu." doporučil zaměnit za: "Senát pokračoval v projednávání Pracovního řádu.", dále v bodě 4) opravit výsledky hlasování na: "(pro - 17, proti - 0, zdrželi se - 2)".

Ad 2.



Pan děkan Gelnar přednesl Senátu zprávu o zřízení nového profesorského místa, na které byl ve výběrovém řízení vybrán Dr. Jiří Damborský, pracovník Národního centra biomolekulárních studií, který v tomto roce rovněž získal cenu Alfreda Badera za bioorganickou chemii. Na základě dohody mezi nadací A. Badera a fakultou je místo zřízeno na dobu 30 let a jednou z povinností vybraného uchazeče je každoroční přednáška o životě a díle Josefa Loschmidta, spoluobjevitele struktury benzenového jádra.

Ad 3. 



Předseda Senátu Dr. Leichmann přednesl výroční zprávu o činnosti Senátu v uplynulém školním roce. Plné znění zprávy bude zveřejněno na internetových stránkách: http://senat.sci.muni.cz/zpravy/Zprava_o_cinnosti_senatu_PrirFak_za_rok_2003.htm

Ad 4.



Doc. Zeman (proděkan pro rozvoj) přednesl Senátu zprávu o postupu prací na výstavbě nového Univerzitního kampusu v Brně - Bohunicích (UKB) a rekonstrukci stávajícího areálu PřF na Kotlářské 2. 



Výstaba UKB, etapa ILBIT (Integrované laboratoře biomedicínských výzkumů)  v létě prošla územním řízením, probíhá kompletace podkladů pro stavební řízení. 3,5 pavilonu ILBIT v UKB by měly být zcela realizovány v příštím roce a převzaty na začátku roku 2005. Koncem roku 2006 by měl být hotov celý UKB, v němž bude 65 % prostoru zaujímat PřF, 25 % LF (lékařská fakulta) a 10 % FSpS (fakulta sportovních studií).



I. fáze rekonstrukce PřF na Kotlářské, resp. rekonstrukce dvou budov Geologického ústavu sekce Věd o Zemi začala 1. 9. 2003. Do 15. 12. 2003 by měla být hotova hrubá stavba a v prvním čtvrtletí roku 2004 by mělo dojít k převzetí zrekonstruovaných budov. Menší objemy prací byly realizovány i na LF, FF a FSS (fakulta sociálních studií). II. fáze rekonstrukce se bude týkat budovy děkanátu PřF, protější budovy a budovy katedry biochemie. V této fázi by už měly být hotovy "ILBITy" v UKB a provozy z rekonstruovaných budov by měly být přesunuty do volných užitkových prostor v UKB bez mezidepozice na jiném místě.



Doc. Zeman ubezpečil Senát, že v brzké době (nejpozději do 14 dnů) budou k dispozici širší akademické obci informace o výstavbě a rekonstrukci na speciálním internetovém serveru. Pro řízení celého rozvojového projektu byla vybrána firma Bovis Lend Leas, která také zabezpečí strukturované informace pro fakultní veřejnost.


V reakci na dotaz doc. Příhody o výběru dodavatele technologie do chemických a jiných pavilónů doc. Zeman informoval o budoucím výběrovém řízení na generálního dodavatele technologií pro UKB i areál na Kotlářské, které proběhne začátkem roku 2004. MU si stanoví své požadavky do smlouvy, navrhne další firmy ke spolupráci a převezme hotovou stavbu od generálního dodavatele zodpovědného za plnění smlouvy.


Ad 5.




Doc. Příhoda poukázal na nedostatečnou práci Senátu, resp. předsedy a dokumentační komise, které se nepodařilo (i přes velkou snahu - pozn. zodpovědné zapisovatelky bez přístupových práv na internetové stránky PřF, toho času nepůsobící v areálu Kotlářská - viz. rekonstrukce Geologického ústavu) uveřejnit na senátních stránkách přílohy k zasedání a schválené znění Pracovního a Provozního řádu. Rovněž nástěnka v areálu není aktualizována včas. 


Doc. Příhoda přednesl příklad opatření rektora UK v Praze, kterým rektor finančně motivuje školitele postgraduálních studentů k jejich úspěšnému vystudování v řádném termínu (odměna 46 000 Kč za 1 studenta, který úspěšně zakončí doktorandské studium za 3 roky). Dle doc. Příhody by bylo záhodno podobné opatření zavést alespoň v rámci PřF opatřením děkana. Senátoři z jiných sekcí (Dr. Munzar, Dr. Bureš, ...) s návrhem nesouhlasili s odkazem na osobní ohodnocení zaměstnanců, které by mělo mimo jiné vycházet i z "počtu" diplomantů a doktorandů (i počtu vedených bakalářských prací). Pan děkan byl přístupný jednání, nicméně výše uvedené finanční prostředky by musely být vyčleněny z rozpočtu PřF. Dr. Leichmann doporučil odložit diskuzi na příští zasedání, kde by měl ing. Faimon přednést zprávu o pravidlech tvorby rozpočtu na PřF.


Mgr. Votruba navrhl vyplácení měsíčního stipendia nejlepším studentům základního studia a byl ochoten zabývat se analýzou studijních výsledků studentů PřF a výpočtem objemu prostředků, který by v takovém případě byl třeba k jejich ocenění. Doc. Příhoda v reakci navrhl zřízení vnitřní grantové agentury, která by umožňovala PGS studentům aktivně získávat finanční prostředky pro výzkum, což nicméně neřeší finanční ohodnocení studentů studia bakalářského a magisterského.



Jan Mysliveček dal Senátu k posouzení popularizaci Senátu a jeho činnosti prostřednictvím stránek Spolku přírodovědců a přepisem zápisu ze zasedání do formy srozumitelnější široké veřejnosti.



Dr. Schlaghamerský informoval Senát o peticích proti opatřením Správy kolejí a menz (SKM) kritizujících používání plastových kelímků, zvyšování cen jídla a složení jídelníčku v akademických menzách. Po dlouhé debatě o kultuře stolování v různých evropských zemích a působení zelného salátu na zažívání některých senátorů se Senát rozhodl vyčkat na výsledek zítřejšího jednání Dr. Schlaghamerského s ředitelem SKM.



Tomáš Mozga přednesl Senátu stížnost týkající se otevírací doby na pokladně. Navrhl rozšíření otevírací doby 10:00 - 12:00 na každý pracovní den a zajištění provozu v případě, že obě pracovnice pokladny budou v pracovní neschopnosti, jak tomu bylo např. v době od 15. 9. 2003 do 2. 10. 2003. „Senát požádal pana děkana o rozšíření otvírací doby pokladny na každý pracovní den od 10 do 12 hodin a zajištění provozu pokladny i v případě pracovní neschopnosti pokladních.“



Senát se dohodl na předběžných termínech dalších zasedání. Zasedání by měla probíhat každé druhé pondělí v měsíci, v případě potřeby.


Senát je povinen archivovat zápisy ze zasedání sekcí. Proto Dr. Leichmann požádal senátory komory akademických pracovníků, kteří sekční zasedání mají řídit, o dodání zápisů ze sekčních zasedání, která se musí konat nejméně 1-krát za rok.


Usnesení z 8. zasedání bylo přítomnými senátory schváleno jednomyslně.

Prezence:


Z 29 senátorů bylo přítomno 25 (14/16 KAP, 11/13 KS).


Komora akademických pracovníků:

RNDr. Petr Bureš, Ph.D.; RNDr.Radovan Fiala, CSc.; 

RNDr. Ing. Karel Chroust, Ph.D.; RNDr. Jaromír Leichmann, Dr.; 

RNDr. Ctibor Mazal, CSc.; RNDr. Štěpán Mikoláš; 

doc. RNDr. Zdeněk Mikulášek, CSc.; doc. RNDr. Pavel Pazdera, 


doc. RNDr. Jiří Příhoda, CSc.; Dipl. Biol. Jiří Schlaghamerský, Ph.D.; 

RNDr. Pavel Šišma, Dr.; CSc.; RNDr. Václav Toušek, CSc.; 

doc. RNDr. David Trunec, CSc.


Komora studentů:


Mgr. Adam Dubroka; Radovan Horák; Josef Rebenda; Eva Chovancová; 

Táňa Chrobáková; Tomáš Mozga; Mgr. Hana Müllerová; Jan Mysliveček; Mgr. Ivo Papoušek; Ondřej Přibyla; Mgr. Viktor Votruba.


Omluveni:


Doc. RNDr. Martin Čadek, CSc.; Ing. Jiří Faimon, Dr.;

Michaela Kalmusová; Petr Synek.

Hosté:


Doc. Dr. Milan Gelnar - děkan; doc. RNDr. Josef Zeman, CSc.

Zasedání řídil:


RNDr. Jaromír Leichmann, Dr.


Zapsal(a):


Mgr. Hana Müllerová; Mgr. Ivo Papoušek.

Had�
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Ad 3.  
 Předseda Senátu Dr. Leichmann přednesl výroční zprávu o činnosti Senátu v 
uplynulém školním roce. Plné znění zprávy bude zveřejněno na internetových 
stránkách: 
http://senat.sci.muni.cz/zpravy/Zprava_o_cinnosti_senatu_PrirFak_za_rok_2003.htm
 
Ad 4. 
 Doc. Zeman (proděkan pro rozvoj) přednesl Senátu zprávu o postupu prací na 
výstavbě nového Univerzitního kampusu v Brně - Bohunicích (UKB) a rekonstrukci 
stávajícího areálu PřF na Kotlářské 2.  
 Výstaba UKB, etapa ILBIT (Integrované laboratoře biomedicínských 
výzkumů)  v létě prošla územním řízením, probíhá kompletace podkladů pro stavební 
řízení. 3,5 pavilonu ILBIT v UKB by měly být zcela realizovány v příštím roce a 
převzaty na začátku roku 2005. Koncem roku 2006 by měl být hotov celý UKB, v 
němž bude 65 % prostoru zaujímat PřF, 25 % LF (lékařská fakulta) a 10 % FSpS 
(fakulta sportovních studií). 
 I. fáze rekonstrukce PřF na Kotlářské, resp. rekonstrukce dvou budov 
Geologického ústavu sekce Věd o Zemi začala 1. 9. 2003. Do 15. 12. 2003 by měla 
být hotova hrubá stavba a v prvním čtvrtletí roku 2004 by mělo dojít k převzetí 
zrekonstruovaných budov. Menší objemy prací byly realizovány i na LF, FF a FSS 
(fakulta sociálních studií). II. fáze rekonstrukce se bude týkat budovy děkanátu PřF, 
protější budovy a budovy katedry biochemie. V této fázi by už měly být hotovy 
"ILBITy" v UKB a provozy z rekonstruovaných budov by měly být přesunuty do 
volných užitkových prostor v UKB bez mezidepozice na jiném místě. 
 Doc. Zeman ubezpečil Senát, že v brzké době (nejpozději do 14 dnů) budou 
k dispozici širší akademické obci informace o výstavbě a rekonstrukci na speciálním 
internetovém serveru. Pro řízení celého rozvojového projektu byla vybrána firma 
Bovis Lend Leas, která také zabezpečí strukturované informace pro fakultní veřejnost. 
 V reakci na dotaz doc. Příhody o výběru dodavatele technologie do 
chemických a jiných pavilónů doc. Zeman informoval o budoucím výběrovém řízení 
na generálního dodavatele technologií pro UKB i areál na Kotlářské, které proběhne 
začátkem roku 2004. MU si stanoví své požadavky do smlouvy, navrhne další firmy 
ke spolupráci a převezme hotovou stavbu od generálního dodavatele zodpovědného za 
plnění smlouvy. 
 
Ad 5.  
 Doc. Příhoda poukázal na nedostatečnou práci Senátu, resp. předsedy a 
dokumentační komise, které se nepodařilo (i přes velkou snahu - pozn. zodpovědné 
zapisovatelky bez přístupových práv na internetové stránky PřF, toho času nepůsobící 
v areálu Kotlářská - viz. rekonstrukce Geologického ústavu) uveřejnit na senátních 
stránkách přílohy k zasedání a schválené znění Pracovního a Provozního řádu. 
Rovněž nástěnka v areálu není aktualizována včas.  
 
 Doc. Příhoda přednesl příklad opatření rektora UK v Praze, kterým rektor 
finančně motivuje školitele postgraduálních studentů k jejich úspěšnému vystudování 
v řádném termínu (odměna 46 000 Kč za 1 studenta, který úspěšně zakončí 
doktorandské studium za 3 roky). Dle doc. Příhody by bylo záhodno podobné opatření 
zavést alespoň v rámci PřF opatřením děkana. Senátoři z jiných sekcí (Dr. Munzar, 
Dr. Bureš, ...) s návrhem nesouhlasili s odkazem na osobní ohodnocení zaměstnanců, 
které by mělo mimo jiné vycházet i z "počtu" diplomantů a doktorandů (i počtu 



vedených bakalářských prací). Pan děkan byl přístupný jednání, nicméně výše 
uvedené finanční prostředky by musely být vyčleněny z rozpočtu PřF. Dr. Leichmann 
doporučil odložit diskuzi na příští zasedání, kde by měl ing. Faimon přednést zprávu o 
pravidlech tvorby rozpočtu na PřF. 
 
 Mgr. Votruba navrhl vyplácení měsíčního stipendia nejlepším studentům 
základního studia a byl ochoten zabývat se analýzou studijních výsledků studentů PřF 
a výpočtem objemu prostředků, který by v takovém případě byl třeba k jejich ocenění. 
Doc. Příhoda v reakci navrhl zřízení vnitřní grantové agentury, která by umožňovala 
PGS studentům aktivně získávat finanční prostředky pro výzkum, což nicméně neřeší 
finanční ohodnocení studentů studia bakalářského a magisterského. 
 
 Jan Mysliveček dal Senátu k posouzení popularizaci Senátu a jeho činnosti 
prostřednictvím stránek Spolku přírodovědců a přepisem zápisu ze zasedání do formy 
srozumitelnější široké veřejnosti. 
 
 Dr. Schlaghamerský informoval Senát o peticích proti opatřením Správy kolejí 
a menz (SKM) kritizujících používání plastových kelímků, zvyšování cen jídla a 
složení jídelníčku v akademických menzách. Po dlouhé debatě o kultuře stolování v 
různých evropských zemích a působení zelného salátu na zažívání některých senátorů 
se Senát rozhodl vyčkat na výsledek zítřejšího jednání Dr. Schlaghamerského s 
ředitelem SKM. 
 
 Tomáš Mozga přednesl Senátu stížnost týkající se otevírací doby na pokladně. 
Navrhl rozšíření otevírací doby 10:00 - 12:00 na každý pracovní den a zajištění 
provozu v případě, že obě pracovnice pokladny budou v pracovní neschopnosti, jak 
tomu bylo např. v době od 15. 9. 2003 do 2. 10. 2003. „Senát požádal pana děkana o 
rozšíření otvírací doby pokladny na každý pracovní den od 10 do 12 hodin a zajištění 
provozu pokladny i v případě pracovní neschopnosti pokladních.“ 
 
 Senát se dohodl na předběžných termínech dalších zasedání. Zasedání by měla 
probíhat každé druhé pondělí v měsíci, v případě potřeby. 
 
 Senát je povinen archivovat zápisy ze zasedání sekcí. Proto Dr. Leichmann 
požádal senátory komory akademických pracovníků, kteří sekční zasedání mají řídit, 
o dodání zápisů ze sekčních zasedání, která se musí konat nejméně 1-krát za rok. 
 
 Usnesení z 8. zasedání bylo přítomnými senátory schváleno jednomyslně. 
 
Prezence: 

 
Z 29 senátorů bylo přítomno 25 (14/16 KAP, 11/13 KS). 
 
Komora akademických pracovníků: 
RNDr. Petr Bureš, Ph.D.; RNDr.Radovan Fiala, CSc.;  
RNDr. Ing. Karel Chroust, Ph.D.; RNDr. Jaromír Leichmann, Dr.;  
RNDr. Ctibor Mazal, CSc.; RNDr. Štěpán Mikoláš;  
doc. RNDr. Zdeněk Mikulášek, CSc.; doc. RNDr. Pavel Pazdera,  
doc. RNDr. Jiří Příhoda, CSc.; Dipl. Biol. Jiří Schlaghamerský, Ph.D.;  
RNDr. Pavel Šišma, Dr.; CSc.; RNDr. Václav Toušek, CSc.;  



doc. RNDr. David Trunec, CSc. 
 
Komora studentů: 
Mgr. Adam Dubroka; Radovan Horák; Josef Rebenda; Eva Chovancová;  
Táňa Chrobáková; Tomáš Mozga; Mgr. Hana Müllerová; Jan Mysliveček; 
Mgr. Ivo Papoušek; Ondřej Přibyla; Mgr. Viktor Votruba. 
 
Omluveni: 
Doc. RNDr. Martin Čadek, CSc.; Ing. Jiří Faimon, Dr.; 
Michaela Kalmusová; Petr Synek. 
 
Hosté: 
Doc. Dr. Milan Gelnar - děkan; doc. RNDr. Josef Zeman, CSc. 
 
Zasedání řídil: 
RNDr. Jaromír Leichmann, Dr. 
 
Zapsal(a): 
Mgr. Hana Müllerová; Mgr. Ivo Papoušek. 
 


